



Österlens vattenvårdsförbund

Protokoll från styrelsemöte på Christinehof den 29 september 2008

Närvarande:

Kurt Hagenrud (ordf)
Charlotte Lindström (vice ordf)
Peter Erlöv (kassör)
Michael Dahlman (sekr)
Bengt-Olov Lindqvist
Göran Bengtsson
Lars Collvin (adj)

1. **Mötet öppnades**

Kurt öppnade mötet. Charlotte hälsade alla välkomna till Christinehofs slott.

2. **Dagordningen**

Dagordningen godkändes.

3. **Föregående protokoll**

Ingen hade invändningar mot Michaels protokoll från föregående styrelsemöte.

4. **Fyllnadsval efter Peter**

Eftersom Peter lämnat Simrishamns kommun och därmed även måste lämna förbundet valdes Bengt-Olof Lindqvist in som kassör fram till nästa förbundsstämma. Beslutades också utse Bengt-Olof som firmatecknare (utöver Kurt), fortfarande var och en för sig. Styrelsen uttryckte sin tacksamhet till Peter för den tid och det engagemang han lagt ner på förbundet.

5. **Ekonomi**

Läget: Endast utgifter för årsmötet samt 2x115:-. Delårsbokslutet stäms av i samband med att Peter lämnar över till Bengt-Olov.

Eklövs fiske har föreslagit att de får debitera förbundet direkt eftersom det blir så små fakturor till respektive medlem. Styrelsen beslutade efter en kort diskussion att inte gå med på förslaget.

6. **Genomgång av protokollet från årsmötet**

Diskuterades olika förslag att göra med "överskottet". Charlotte informerade att yttrandet till Vattenmyndigheten har skickats. Konstaterades att vi nu är medlemmar i VVF v Hanöbukten.



Konstaterades att det inte kom in något i tidningarna om årsmötet.

7. Arbetsplanen – våra uppgifter framöver

- a. Michael har tagit foton av de flesta provtagningspunkterna. Önskvärt med karta som man kan klicka på för att få upp punkterna + bilder. Charlotte kollar om vi kan få tillgång till kartor. Önskvärt att flygfotona läggs in. Tillstånd behövs inte?
- b. **Data från Verkaån.** Det kan ev bli en merkostnad för att få in bearbetade data för fisk och bottenfauna. Michael kollar med Eklöv. Lars kollar länsstyrelsens data över biotopkartering och flödesvärden.
- c. **Nederbördsdata.** Bengt-Olov kollar om nederbördsdata kan hämtas från reningsverket i Tomelilla eller Simrishamn.
- d. **Sprida information om förbundet.** Några förslag var:
 - i. Lägga in länkar från medlemmarnas hemsidor (resp representant)
 - ii. Informera på mötena med LRF:s kommungrupp Simrishamn/Tomelilla (Göran m fl)
 - iii. Skicka information via mejl eller ev post till kommunernas turistbyråer (Michael)
 - iv. Göra en broschyr i vikt A4
 - v. Ha en aktivitet för allmänhet och press i samband med elfiske och bottenfaunaprovtagning.
 - vi. Göra en skärmutställning. Vi behöver först köpa in skärmar – kolla priset.
 - vii. Göra en Power Point-presentation att kunna använda när tillfälle ges. (Michael + Richard?)
 - viii. Instruktion/tips på hemsidan hur skolor kan göra, besökslokaler o dyl.
- e. **Flödesmätning i Julebodaån.** Kristianstad (C4 Teknik) har inte gjort något ännu, återkommer.
- f. **Litteratur.** Inget nytt.
- g. **Gamla kartor.** Lars är inte klar med om förbundet kan få rättigheter att publicera gamla kartor.
- h. **Vattenråd.** Det finns möjlighet att få bidrag för att utreda förutsättningarna att bilda ett vattenråd, kanske 45 000 kronor för vår del. Michael hör med Ekologgruppen om de har någon erfarenhet och förslag.
- i. **Klammersbäck.** Är Ravlunda ARV orsaken till de höga fosforvärdena? Bengt-Olov har låtit göra en utredning (via VA-teknik i Brösarp). Slutsatsen är att de utsläppsvärden som redovisats till förbundet inte är helt riktiga eftersom det renade avloppsvattnet översilas under sommarhalvåret och inga utsläpp då sker till Klammersbäck när den är som mest känslig. Istället för 148 kg år 2007 torde utsläppet av fosfor ha varit cirka 42 kg. Kan de höga fosforhalterna i bäcken bero på Torup? Bengt-Olov ska kolla upp verkets egen utsläpps- och recipientkontroll närmare inför diskussion om eventuellt utökad provtagning.
- j. **Flygfoto.** De norra åarna återstår. Peter kommer att försöka fota dem vid tillfälle, även om han inte längre är med i förbundet.



8. Klammersbäcks vänförening

De vill gå med i förbundet, men vi behöver en skriftlig ansökan. Charlotte stöter på dem.

9. Provtagningsprogrammet

Michael har under sommaren försökt hitta alla punkter och fotograferat dem. Det finns några oklarheter. Bottenfaunapunkten för Klammersbäck (**KL1**) ligger vid Ravlunda, ganska långt uppströms i ån och även uppströms Ravlunda ARV. Ekologgruppen har i god ordning föreslagit denna plats, men vi har kanske inte varit uppmärksamma när vi godkände det. Lars och Michael kollar upp om inte punkten kan flyttas längre nedströms nära utloppet där vi tänkte från början. Kempunkten i Verkaån uppströms Illstorp (**VE20**) ligger allra längst ut på en skogsbilväg och man får gå sista biten. Den borde kunna flyttas till korsningen bäcken-skogsbilvägen vid "Brostorps gamla torp" för att förenkla provtagningen utan att representativiteten minskar. Charlotte går med på det för Högestads räkning. Michael meddelar konsulten. Kempunkten i Verkaån nedströms Önnköping (**VE16**) finns det lite oklarheter om var den egentligen är/bör vara. Den är dessutom inte samma som bottenfaunapunkten så som det verkar i programmet. Michael hör med Maria på Hörby kommun för att komma överens och meddelar sedan konsulten.

10. Elfiske uppströms Hallamölla i Verkaån

Lars Löfstedt och Anders Nilsson arbetar för Lunds universitet och är engagerade i sportfiske och B&B vid Verkaån. Bäcköringen är liten så de vill med "stekpannemetoden" försöka få upp storleken. Det är även ett doktorandarbete kallat "hållbart sportfiske". Högestad är markvärd och ser det som en publik grej också. Charlotte försöker få rapporten översänd till förbundet när den är klar.

11. Vattendirektivet

I klassificeringen fick de av åarna som bedömdes god status med undantag för Segesholmsån och Tommarpsån som fick måttlig status. Michael har plockat ut bedömningarna för de olika åarna och skickat ut till styrelsen. Det som händer nu är att ett förslag till åtgärdsprogram tas fram med remisstid under våren 2009. Nummer ett på åtgärdslistan för våra vattendrag blir "ökade kunskaper" enligt Lars.

12. Nästa möte

Någon gång i januari. Kurt och Michael samråder och kallar.

13. Avslutning

Styrelsen tackade Peter än en gång och tackade även Charlotte för att Högestad bjöd på kaffet!

Vid protokollet

Michael Dahlman

Justeras

Kurt Hagenrud